
 

 
 

Transportministeren 
 

Frederiksholms Kanal 27 F 

1220 København K 

 

Telefon 41 71 27 00 

 

 

 

  

Transportudvalget 

Folketinget 

16. august 2022 

2022-3670 

 

 

 

 

Transportudvalget har i brev af 3. juni 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget Jane Heit-

mann (V). 

Spørgsmål nr. 516: 

Vil ministeren oplyse, hvilke erfaringer der er gjort, nu hvor det 

er ca. 5 år siden, at man fjernede det obligatoriske lægetjek for  

fornyelse af kørekort ved 75 år? Og vil ministeren i forlængelse  

heraf oplyse, om der foreligger en egentlig evaluering af ordnin-

gen? 

 

Svar: 

Når der laves opfølgninger på effekter for færdselssikkerheden af 

en lovændring eller andre tiltag, bør det gøres på et solidt data-

grundlag. I tilfældet med fjernelse af det obligatoriske lægetjek er 

der behov for at følge udviklingen i ulykkesbilledet over en længere 

periode for at kunne konkludere noget om de færdselssikkerheds-

mæssige effekter. Det skyldes blandt andet, at andelen af befolk-

ningen over 75 år, der ikke har været gennem et obligatorisk læge-

tjek, kun gradvist er vokset i årene efter 2017. Hertil kommer, at 

årene 2020 og 2021 har været atypiske, idet corona-pandemien har 

påvirket trafikken, og tilsvarende må forventes at have påvirket de 

ældres trafikmønstre. 

 

Ministeriet har bedt Vejdirektoratet om en analyse af de seneste 

ulykkestal for den ældre befolkningsgruppe med henblik på at af-

dække en eventuel effekt på antallet af ulykker. Analysen ventes at 
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foreligge i løbet af efteråret 2022, hvorefter jeg vil oversende den til 

Transportudvalget. 

 

Med venlig hilsen 

 

Trine Bramsen 

 

 


